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Aan het college van Burgmeester en Wethouders, 
 
Naar aanleiding van een item van RTL nieuws over de problematiek in de jeugdzorg hebben we een aantal 
vragen aan het college. 
In het item wordt aangegeven dat kinderrechters de noodklok luiden omdat er een tekort aan 
jeugdzorgwerkers is. Door het tekort aan jeugdzorgwerkers ontstaan er wachtlijsten die in onze 
ogen niet wenselijk zijn bij jeugdzorg. Hierdoor kan het gebeuren dat het ruim een jaar duurt voordat deze 
kwetsbare kinderen toegang krijgen tot de benodigde hulp en opgelegde maatregelen ten uitvoer gebracht 
kunnen worden. Denk hierbij aan een ondertoezichtstelling of een uithuisplaatsing. Mede door de 
wachtlijsten ontstaat er een hoge werkdruk binnen jeugdzorg wat uiteindelijk leidt tot een hoge uitstroom van 
personeel. Dit komt de continuïteit in de jeugdzorg niet adequaat ten goede en zorgt er voor dat diverse 
jeugdbeschermingsmaatregelen niet ten uitvoer worden gebracht. 
 
Daarom stelt Lokaal sterk de volgende vragen aan het college over de situatie van onze Helmondse 
kinderen; 

1. Is het college op de hoogte van deze problematiek? 

2. Weet het college of dit ook Helmondse kinderen en gezinnen treft? 

a. Zo ja hoeveel? 

b. Zo nee waarom niet? 

3. Is het college het met ons eens dat dit geen wenselijke situatie is en dat dit zo snel 

mogelijk inzichtelijk gemaakt dient te worden. 

4. Wordt een eventuele aanpak binnen een samenwerkingsverband ten uitvoer gebracht 

Of is dit een gemeentelijke regeling? 

5. Erkent en herkent het college de problematiek omtrent de hoge uitstroom als gevolg 

van hoge werkdruk binnen jeugdzorg, en heeft het college middelen om hierop te 

anticiperen? 

In afwachting van uw reactie, 
met vriendelijke groeten, 
 
Lokaal sterk 
Anja Spierings 
Kim Breuer 
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Antwoord college van burgemeester en wethouders:  
Naar aanleiding van beide bovengenoemde brieven, delen wij u het volgende mede: 
 
1. Is het college op de hoogte van deze problematiek? 

Ja, het college is op de hoogte van deze problematiek. 

2. Weet het college of dit ook Helmondse kinderen en gezinnen treft? 

a. Zo ja hoeveel? 

b. Zo nee waarom niet? 

Op moment van schrijven (d.d. 3 september 2019) staan er geen Helmondse kinderen op de wachtlijst 

van de aanbieders die jeugdbeschermingsmaatregelen (o.a. ondertoezichtstellingen) uitvoeren. In 

Zuidoost-Brabant is een kleine wachtlijst (9 kinderen in totaal). Hierop is altijd wachtlijstbeheer, dat wil 

zeggen dat de veiligheid te allen tijde wordt getoetst. Er is altijd een contactpersoon vanuit 

jeugdbescherming aan het kind met de maatregel gekoppeld die hiervoor zorgdraagt. 

Voor wat betreft jeugdhulp had de gemeente Helmond per 1 juli een wachtlijst van 58 cliënten waarvan 

de eerste aanmelding, op dat moment, tussen de 15 en 44 dagen oud was en waarmee nog geen 

contact is opgenomen. In perspectief: we hadden het eerste half jaar 891 aanvragen voor jeugdhulp. De 

eerste twee weken worden gezien als normale verwerkingstijd. Indien de zorgverlening aansluitend door 

een externe zorgaanbieder wordt opgepakt, dan kan een nieuwe wachttijd voor deze cliënt starten. Dit is 

de tijd tussen het moment dat de cliënt zich bij de zorgaanbieder aanmeld en de start van de 

daadwerkelijke behandeling. Deze wachttijd is in bovenstaand antwoord niet meegenomen. We hebben 

immers te maken met veel verschillende aanbieders.  

3. Is het college het met ons eens dat dit geen wenselijke situatie is en dat dit zo snel mogelijk inzichtelijk 

gemaakt dient te worden. 

Het uitgangspunt van het college is geen wachtlijsten. Het college werkt hard aan het verder inzichtelijk 

maken van wachtlijsten met behulp van contractmanagement. Als we echter een signaal krijgen dat 

kinderen lang moeten wachten, wordt op casusniveau bekeken wat we kunnen doen. 

4. Wordt een eventuele aanpak binnen een samenwerkingsverband ten uitvoer gebracht Of is dit een 

gemeentelijke regeling? 

Voor jeugdbescherming werkt Helmond samen binnen de jeugdzorgregio Zuidoost-Brabant, met de 21 

gemeenten.  

5. Erkent en herkent het college de problematiek omtrent de hoge uitstroom als gevolg van hoge werkdruk 

binnen jeugdzorg, en heeft het college middelen om hierop te anticiperen? 

De hoge uitstroom van medewerkers binnen jeugdzorginstellingen is niet alleen het gevolg van hoge 

werkdruk, er spelen meerdere factoren mee. Ook de ruime arbeidsmarkt die er op dit moment is, met 

name binnen de jeugdzorg en jeugdhulp draagt bij aan verloop. Binnen jeugdzorg zijn casussen de 

afgelopen jaren ook steeds complexer geworden, voor sommige medewerkers is dit een reden om over 

te stappen naar bijvoorbeeld sociale teams bij de gemeente. Binnen de jeugdzorgregio is dit onderwerp 

van gesprek tussen de gemeenten en de aanbieders van jeugdbescherming. Waar gemeenten bij 

kunnen dragen aan een goede aanpak om deze hoge uitstroom tegen te gaan, pakken we dat samen 

met de aanbieders van jeugdbescherming op.  

 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
de burgemeester     de secretaris 
mevr. P.J.M.G. Blanksma – van den Heuvel mr. drs. A.P.M. ter Voert 
 
 


